
Geachte leden van de raadscommissie SAZA,

Graag maak ik in uw vergadering van de gelegenheid gebruik om in te spreken over het 
onderwerp Discgolfcourse. Bij de stukken voor deze vergadering heeft u hier hierover een 
projectplan/subsidieaanvraag ontvangen en een bewonersbrief met een plattegrond van de 
baan.

Dit lijkt een makkelijk onderwerp: Heerenveen is Sportstad en dit is sport, discgolf is vast een 
leuke sport en de kosten voor de gemeente zijn laag. De honden kunnen blijven loslopen, 
dus waarom niet?

Wat echter ontbreekt, is informatie over de gevolgen van dit plan voor de huidige 
belanghebbenden. Hoewel de naam van het stuk “Projectplan discgolfcourse 
Hondenuitlaatgebied Heerenveen Noordoost” heet, wordt nergens gerept over de belangen 
van hondenuitlaters, terwijl dat -samen met de schaapherder, die ook niet wordt genoemd- 
de huidige belanghebbenden zijn.  Voor hondenbezitters in Heerenveen Noord en 
Heerenveen Centrum is dit het enige gebied waar ze met hun hond onaangelijnd kunnen 
wandelen in een rustig, groen, onaangetast gebiedje. 

Wat ook ontbreekt, is de informatie dat er in Heerenveen nul beoefenaars zijn van deze 
sport. De indiener van het stuk positioneert zich als inwoner van Heerenveen, maar woont al 
geruime tijd niet meer in onze gemeente. En juist hier zou een 18 holes baan moeten 
komen, terwijl de andere banen in Noord-Nederland waar wél beoefenaars zijn van de sport 
maar 12 holes hebben.

Met deze twee ontbrekende stukjes informatie, weet u nu dat een plan wordt gerealiseerd 
in een gebied waar en deel van uw inwoners (hoe veel, dat is makkelijk na te gaan door te 
kijken wie in het postcodegebied hondenbelasting betalen), zonder dat deze groep bij de 
plannen is betrokken maar er wel door benadeeld worden. Omdat het volgens mij de taak 
van de overheid is om een goede afweging te maken tussen de verschillende belangen van 
inwoners van de gemeente, lijkt me dit voor u belangrijke informatie.

De gebruikers van dit gebied hechten niet alleen aan deze plek omdat ze er hun hond 
kunnen laten loslopen, maar omdat ze dat kunnen doen in een zeldzaam ongerept stukje 
groen. Er is bijna geen menselijk ingrijpen te zien. Hele stukken kan ik om me heen kijken en 
zie ik alleen maar “50 tinten groen”. Als hondenbezitters praatten we er regelmatig over hoe 
we daar van genieten en hoe we boffen met dit gebied in onze “achtertuin”. Het wandelen is 
zo niet alleen goed voor ons lichamelijk, maar ook voor ons geestelijk welzijn.

Ik kan me nog voorstellen dat het mogelijk is dit te combineren met een paar discgolfbaskets 
voor een handjevol beoefenaars in een deel van het gebied. Maar het gaat hier om 18 holes, 
verspreid over het hele gebied, waardoor je nergens meer die “50 tinten groen”-beleving 
hebt, en met de bedoeling om er grote hoeveelheden mensen naartoe te trekken, met 
toernooien, groepsuitjes etc Bij een 18-holes baan kunnen tot 90 mensen tegelijk spelen. Er 
is dan niet alleen geen sprake meer van een pure groenbeleving, maar ook niet meer van 
rust. Daarmee wordt de huidige gebruikers een stuk rust en welzijn ontnomen.



 
U heeft het plan ter informatie ontvangen, er wordt geen raadsbesluit gevraagd: de 
discgolfcourse komt er gewoon. En ik weet niet wat dan nog uw mogelijkheden zijn om 
invloed uit te oefenen, mocht u dat willen.  Ik kan alleen suggesties schetsen voor wat 
anders zou kunnen, en waar u misschien om kunt vragen. Bijvoorbeeld:

 12 holes ipv 18
In een mail van de discgolfvereniging als reactie op een aantal vragen van mij, 
antwoordt deze op mijn vraag over de omvang van het parcours: “Het parcours zal in 
een lus lopen van het grote parkeerterrein aan de kant van het fietsbaantje tot de 
hoek waar de imker zijn bijen huist.” Zoals u op de kaart van het parcours kunt zien, 
is dit niet waar. Op dat stuk komen 13 holes. Daarnaast komt er een hole bij langs het 
pad van de oude rijksweg bij het strandje, langs het sportveld tussen oude rijksweg 
en Hepkemabos, en maar liefst drie langs het paadje naast het fietspad op de 
Pastorielaan. Daarmee blijft dus geen enkel stuk losloopgebied gevrijwaard. Wanneer 
de course echter 12 holes zou krijgen, net als de banen in Hoogeveen en Groningen, 
dan zou dit ruimschoots passen tussen het fietsbaantje en de bijen, en dan hebben 
de hondenuitlaters in elk geval nog de oude rijksweg en het pad langs de 
Pastorielaan.  

 Kaders stellen
Naar aanleiding van mijn mail ben ik uitgenodigd voor een gesprek op 27 mei met 
een aantal mensen van de gemeente, de discgolfvereniging en een andere 
hondenuitlaatster. De enige tegemoetkoming die daar aan ons is gedaan, is dat er 
jaarlijks en evaluatie zal plaatsvinden waarvoor ook naar onze ervaringen als 
hondenuitlaters geïnformeerd zal worden. En als discgolf te veel hinder blijkt te 
geven, wordt het contract niet verlengd. Ik weet niet in elke bewoordingen dit in het 
contract terecht is gekomen. Ik weet wel dat er tijdens het gesprek met de gemeente 
en de discgolfvereniging een heel ander beeld is geschetst van de te verwachten 
drukte dan er uit het document valt op te maken. Ons werd gezegd dat discgolf zo’n 
kleine sport is dat we alleen af en toe enkele actieve beoefenaars zullen tegenkomen, 

2 Ontspannen genieten van een ongerept stukje groen. 1 En dan nog de spelers er bij denken, incl. personeelsuitjes, 
vrijgezellenfeestjes, wedstrijden



en dat dit doorgaans natuurliefhebbers zijn. In het stuk staat dat het ook de 
bedoeling is om ‘uitjes’ te organiseren. Dat zijn meestal personeelsuitjes, 
vrijgezellenfeesten etc , en dat zijn beslist niet pe sé rustige natuurliefhebbers. En als 
er een uitgiftepunt komt voor verhuur van discs, kun je al helemaal niks meer 
voorspellen over de aard en omvang van de gebruikers van de discgolfbaan.  
Mijn suggestie is daarom om niet alleen achteraf te evalueren, maar vooraf kaders te 
stellen om te zorgen dat de discgolfbaan gedoseerd gebruikt wordt en vast te stellen 
wat een acceptabele mate van hinder is. Zoals wel of geen uitgiftepunt voor 
verhuur/verkoop discs, en zo ja wat dan de openingstijden zijn, en of daar wel of niet 
andere activiteiten plaatsvinden dan discverhuur (“19e hole?”) wel of niet gebruik 
van het gebied toestaan voor personeels- en vrijgezellenfeestjes etc. Hoe ver mag het 
komen?

 (Her)overwegen De Heide
Er staat in het stuk dat naast ons hondenuitlaatgebied ook recreatiegebied de Heide 
is onderzocht op haalbaarheid en dat de baan in Heerenveen-Noord als beste keus 
uit de bus gekomen is. Van de man van de discgolfvereniging begreep ik echter dat zij 
gewoon Heerenveen-Noord een leukere locatie vinden. De andere twee banen 
(Groningen en Hoogeveen) liggen al in parken en ons gebiedje is wat ongerepter, en 
dat vinden ze leuk. Ironisch genoeg wordt het door hun komst juist minder ongerept. 
Zelf zou ik eerder denken dat de Heide juist geschikter is. Dat is al opener, dus geen 
bomenkap nodig, er liggen al paden, er is een kiosk en zelfs toiletvoorzieningen… 
Ideaal!

 Schapenbegrazing veilig stellen
Naast de hondenbezitters is een ander belangrijke belanghebbende van het gebied 
over het hoofd gezien, nl de schapenhouder die in het gebied met zijn kudde zorgt 
voor ecologisch groenbeheer. Deze levende grasmaaiers zorgen voor het vergroten 
van de ecologische waarde in het gebied, mar het betekent wel dat een deel van het 
jaar steeds een deel van het gebied is afgezet voor de schapen. Discgolfholes binnen 
de afzetting zijn dan dus tijdelijk niet bespeelbaar. Wat betekent dit voor de 
toekomst van de begrazing in het gebied? Moeten de schapen het veld ruimen voor 
de discgolfbaan? Of moeten de discgolfers accepteren dat een deel van het jaar een 
deel van de holes niet bespeelbaar is? Ik hoop dat u erop wilt aandringen en wilt 
toezien dat de schapen in het gebied kunnen blijven grazen.

 Functie hondenlosloopgebied te allen tijde behouden
Losloopgebieden zijn schaars. Heel Heerenveen-Noord en Centrum zijn aangewezen 
op dit gebied om hun viervoeter vrolijk vrij te laten rondrennen. Gemeente en 
discgolfvereniging hebben beide aangegeven dat het een losloopgebied is en blijft. 
Toch kan het geen kwaad om dit op zo veel mogelijk manieren vast te leggen. U kunt 
vragen of deze garantie zwart op wit staat, danwel zwart op wit kan komen.



 Herhaling voorkomen
Wat ik uiteindelijk van dit alles het ergst vindt, is dat de bestaande belangen en 
belanghebbenden niet in dit proces betrokken en meegewogen zijn. Dat is niet van 
deze tijd, dat is ook niet zoals ik de gemeente Heerenveen bij andere onderwerpen 
zie opereren. Misschien omdat dit maar een klein onderwerp is? De financiële impact 
is voor de gemeente immers maar 5000 euro. Maar rust en natuur zijn schaars en 
waardevol voor het welzijn, en dat kun je maar 1x verliezen, net als het vertrouwen 
van burgers. Misschien valt van deze casus wat te leren om herhaling te voorkomen. 
Ik ben van harte bereid om daar als ervaringsdeskundige aan mee te werken.

 Dank u wel voor uw aandacht.

Hilda Feenstra
Primulastraat 32
8441 DB Heerenveen
E: hilda.feenstra@xs4all.nl
T: 06 – 252 99 700
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